

IV. CAAS is ...

An **ORGANIZATION** of Africanists brought together by common goals. The Association officially came into being in 1970 when the Canadian Committee on African Studies became the new Canadian Association of African Studies. Since then CAAS has expanded geographically and now has members in all parts of the world.

A **JOURNAL** which has been since the mid 1960s the voice of Canadian and international Africanists involved in scientific research. Under the present editorship of Professor Barry Riddell (Queen's University) and Penou-Achille Somé (The University of Lethbridge) the Journal has continued its drive towards a better understanding of the changing African reality. (Three issues per year).

A **NEWSLETTER** co-edited by José C. Curto (McGill University) and Danielle Laliberté (Université de Montréal). Since the 1970s this Newsletter has disseminated Africana information not only amongst members of CAAS, but also other Africanist associations, organizations, and scholars, especially those in Africa. (Two issues per year).

An **ANNUAL CONFERENCE** held on a different Canadian university campus. Each year the conferences bring together specialists on Africa including prominent officials from IDRC, CIDA, and NGOs as well as non-academics whose work involves them with Africa.

An IDRC grant, jointly awarded to the Canadian African Studies Association, the Canadian Asian Studies Association and the Canadian Association for Latin-American and Caribbean Studies, has permitted the establishment of a joint secretariat. The coordinating council, the Canadian Council of Area Studies Learned Societies (CCASLS), composed of representatives from each of the three constituent area studies associations, undertakes the administration of funds and the coordination of joint activities of the associations.

L'ACÉA, c'est ...

Une **ORGANISATION** d'africanistes rassemblés autour d'objectifs communs. L'Association a été fondée en 1970 lorsque le Comité canadien des études africaines est devenu la nouvelle Association canadienne des études africaines. Depuis, l'ACÉA a connu une forte expansion géographique et a maintenant des membres à travers le monde.

Une **REVUE** qui, depuis le milieu des années '60, est devenue la voix des milieux africanistes canadiens et internationaux impliqués dans la recherche scientifique. Sous la responsabilité actuelle du Professeur Barry Riddell (Queen's University) et Penou-Achille Somé (The University of Lethbridge), la REVUE poursuit son objectif d'accroître la compréhension d'une réalité africaine changeante

Un **BULLETIN** co-édité par José C. Curto (Université McGill) et Danielle Laliberté (Université de Montréal). Depuis les années '70, ce Bulletin a diffusé des informations africanistes non seulement parmi les membres de l'ACÉA, mais aussi parmi d'autres associations africanistes, organisations et chercheurs, tout particulièrement ceux et celles en Afrique. (Deux numéros par année)

Une **CONFÉRENCE ANNUELLE** tenue sur un campus universitaire différent. Les conférences réunissent chaque année des spécialistes de l'Afrique, tant universitaires que non-universitaires, des milieux de la recherche et de l'intervention, en enfin de plus en plus de représentants d'organismes de coopération comme le CRDI et l'ACDI, de même que des responsables d'ONGs.

Le CRDI a accordé une subvention conjointe aux trois principales associations canadiennes d'Études régionales, soient l'Association canadienne des études africaines, l'Association canadienne des études asiatiques et l'Association canadienne des études latino-américaines et caraïbes, pour former un secrétariat commun. Le nouvel organisme chargé de la gestion de la subvention commune et de la coordination des activités entreprise conjointement est le Conseil canadien des sociétés savantes d'études régionales (CCSSÉR) dont le comité de direction est formé de deux représentants de chacune des trois associations.